
“Vyšehradská štvorka je unikátny formát,
treba ju oživiť”, vyzval Minister zahraničných
vecí SR Juraj Blanár
- CZ24 News | 14. ledna 2024

SLOVENSKO: Minister zahraničných vecí a európskych záležitostí SR Juraj Blanár vyhlásil,
že chce oživiť Vyšehradskú štvorku (V4), pretože je to unikátny formát v strednej Európe.
Jeho slová citovali viaceré slovenské médiá.

„Západoeurópske štáty nikdy nezažili to, čím prešla stredná Európa, ktorá bola pod sovietskym
vplyvom, čo nás významne ovplyvnilo z hľadiska premýšľania a prístupu k riešeniam.

Preto je dobré, aby sme spoločne naše skúsenosti využili na to, aby sme dokázali aj vyvažovať so
Západom mnohé veci, pretože niekedy mám pocit, ako keby sme boli braní tak trochu bokom,“
poznamenal.

Susedné štáty V4 by podľa neho mali spoločne riešiť napríklad poľnohospodársku politiku či tému
migrácie. „Toto je téma, do ktorej sa musíme opäť obuť a hľadať riešenie, lebo to, čo sa navrhuje z
Európskej únie, je pre nás absolútne neprijateľné. Odmietli sme povinné kvóty predtým a odmietame
aj teraz,“ vysvetlil.

Zvolenie novej vlády v Poľsku, ako aj jej odlišný postoj k dianiu na Ukrajine rešpektuje. „Každý si
nesie svoju zodpovednosť a rešpektujeme to,“ ubezpečil Blanár. Je podľa neho dôležité spájať sa vo
veciach, ktoré máme spoločné, pričom je presvedčený, že ich je dosť.

Minister si želá, aby v rámci V4 pokračovali pravidelné stretnutia na všetkých úrovniach. V tejto
súvislosti podotkol, že od nástupu novej vlády na Slovensku sa už v rámci V4 stretli ministri vnútra či
ministri obrany.
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